



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS



March 2-4 2006 | BILBAO
2-4 mars 2006

Bilbao

EUROPEAN LAW COMMISSION – STATE AID

LA COMMISSION DE DROIT EUROPEEN – LES AIDES D'ETAT





Introduction

The European Law Commission is delighted to invite everyone to our seminar in Bilbao on state aid.

Given the resources which should be freed up by the decentralisation of application of competition law, and in the hands of the new commissioner Neelie Kroes, state aid promises to be a very important sector. The Commission has launched an Action Plan recently which aims to enhance efficiency of the state aid policy and improve its rules. It is an important time for all commercial lawyers based in Europe, or who have significant dealings with Europe, to understand this subject. It is particularly relevant to you if you are advising inward investors who may be in receipt of grant funding, soft loans, gifts of land and so forth; if you

are advising a public authority considering providing aid to a business; and if you are considering the position of a target company which has been the recipient of some grant or other form of aid in the recent past.

We are delighted that our programme will include e.g. an address from Thibaut Kleiner of the European Commission, a member of the team dedicated to work on state aid issues, as well as other experienced and distinguished speakers. The remainder of the seminar, in addition to giving a complete introduction to the subject, will operate on a very practical basis. Specifically, there will be breakouts into small groups to consider real practical problems.

We will have the use of the state of the art conference

La Commission de Droit Européen est heureuse de vous inviter à son séminaire à Bilbao dont le thème sera les aides d'Etat. Etant donné les ressources qui devraient être libérées par la décentralisation de l'application du droit de la concurrence, et dont Neelie Kroes, la nouvelle commissaire, est en charge, les aides d'Etat promettent d'être un secteur très important. La Commission a récemment lancé un plan d'action qui a pour but de renforcer la compétence de la politique des aides d'Etat et d'en améliorer ses règlements.

C'est une occasion unique pour tous les avocats d'affaires établis en Europe, ou qui ont des échanges commerciaux importants en Europe, de comprendre ce sujet. Il est

particulièrement intéressant si vous conseillez les investisseurs étrangers qui sont susceptibles de recevoir des fonds, des prêts à des conditions favorables, des donations de terrains, etc. et si vous examinez une autorité publique d'accorder ou non une aide à une entreprise; et si vous examinez la position d'une société-cible qui a été récemment le bénéficiaire d'un fonds ou d'autres formes d'aides.

Nous sommes heureux que notre programme contienne, entre autres, une allocution de Thibaut Kleiner de la Commission Européenne, un membre de l'équipe qui s'occupe essentiellement des questions relatives aux aides d'Etat. Pour le reste, le séminaire – en plus d'une introduction complète du sujet – sera



facilities operated by the local Bar.

The programme has been specifically designed to allow you to savour, in just two days, experiences as varied as lunch and a guided tour of Bilbao's unique Guggenheim Museum, and the Basque Country's renowned rural culture and gastronomy, with dinner in a local *sidrería*, the Basque answer to the Rioja's wineries. And you'll still have time to do some shopping or to take a late-night stroll through Bilbao's lively old quarter. Last but not least, Bilbao is easy to reach, offering direct flights to many capitals.



axé sur des cas pratiques. Des pauses en petits groupes seront prévues pour examiner des questions pratiques. Nous pourrons utiliser les installations gérées par le barreau local.

Le programme a été spécialement conçu pour vous permettre, en deux jours, de profiter d'un lunch, d'une visite guidée au musée Guggenheim, unique à Bilbao, de la culture rurale renommée du Pays Basque et sa gastronomie, d'un dîner dans une *sidreria* locale, la réponse basque aux vignobles de la Rioja. Et vous aurez encore le temps de faire du shopping ou un petit tour dans les anciens quartiers de Bilbao. Et, « *last but not least* », Bilbao est facile d'accès et offre des vols directs à partir de beaucoup de capitales.



Programme

Thursday | March 2 2006

18.00 Registration and informal get together at the Hotel Abando

Friday | March 3 2006

Seminar venue:

Ilustre Colegio de Abogados del Señorío de Vizcaya, Bilbao

8.00-09.15 Registration

09.15-09.30

Welcome

by the President of the Bilbao Bar, **Nazario Oleaga**, the Secretary General of AIJA, **Duarte Athayde**, and the President of the European Law Commission, **Laura Parret**.

Chairman of the morning session:
Jonathan Davey (UK, Addleshaw Goddard)

09.30-09.45

The state aid rules in a broader EC context: relation to other Treaty rules

(**Laura Parret**, Belgium, Simmons & Simmons, University of Tilburg)

09.45-10.30

What is state aid? Definition and recent developments

(**Laura Parret**)

10.30-11.15

The legal framework for the most common types of aid (regional aid, restructuring aid, investment aid)

(**Gonzalo Samaniego Bordiu**, Spain, Simmons & Simmons)

11.15-11.45

Coffee

11.45-12.30

How are the rules enforced and by whom: procedural framework

(**Johanna Lindman**, Sweden, Vinge)

12.30-14.00

Lunch: (at Ilustre Colegio de Abogados del Señorío de Vizcaya)

Chairman of the afternoon session: **Laura Parret**, President of the European Law Commission

14.00-14.45

The Commission state aid Action Plan: less and better targeted state aid?

(**Thibaut Kleiner**, European Commission, DG Comp)

14.45-15.30

New policy: practical issues and reaction to the Commissions plans

(**Conor Quigley QC**, United Kingdom, Brick Court Chambers)

15.30-15.45

Question & Answers

15.45-16.15

Coffee and Tea

16.15-17.00

Aid for national courts? Issues of enforcement of state aid rules Member States

(**Pieter Kuypers**, The Netherlands, AKD Prinsen van Wijmen)

17.00-17.45

Issues in public-private cooperation: practical examples

(**Jonathan Davey**, United Kingdom, Addleshaw Goddard)

Round up seminar

20.30

Dinner will be in a *sidrería* outside Bilbao, where a traditional meal will be served accompanied by *sidra*, which you will serve yourself directly from wooden casks

Saturday | March 4 2006

09.30-10.00

Introduction to workshops (case)

10.00-11.30

Parallel workshops chaired by the speakers at the seminar.

11.30-12.00

Feedback on workshops and round up

14.00

Lunch at Guggenheim Museum, followed by guided tour.

Dinner: optional



Programme

Jeudi | 2 mars 2006

18.00 Enregistrement et réunion informelle à l'hôtel Abando

Vendredi | 3 mars 2006

Lieu du séminaire:

Ilustre Colegio de Abogados del Señorío de Vizcaya, Bilbao

8.00-09.15 Enregistrement

09.15-09.30 Mots de bienvenue

par le Président du Barreau de Bilbao, **Nazario Oleaga**, le Secrétaire Général de l'AIJA, **Duarte Athayde**, et la Présidente de la Commission de Droit Européen, **Laura Parret**.

Président de la session du matin: **Jonathan Davey** (Royaume Uni, Addleshaw Goddard)

09.30-09.45 Les règles relatives aux aides d'Etat dans un contexte CE plus large: relation avec les autres règles du Traité
(**Laura Parret**, Belgique, Simmons & Simmons, Université de Tilburg)

09.45-10.30 Aide d'Etat? Définition et développements récents
(**Laura Parret**)

10.30-11.15 La structure légale pour les types d'aide les plus courants (aide régionale, aide à la restructuration, aide à l'investissement)
(**Gonzalo Samaniego Bordiu**, Espagne, Simmons & Simmons)

11.15-11.45 Pause – café

11.45-12.30 Comment les règles sont exécutées et par qui: structure procédurale
(**Johanna Lindman**, Suède, Vinge)

12.30-14.00 Déjeuner: (Ilustre Colegio de Abogados del Señorío de Vizcaya)

Présidente de la session de l'après midi: **Laura Parret**, Présidente de la Commission de Droit Européen.

14.00-14.45 Le plan d'action de la Commission : moins d'aides d'Etat mais mieux orientées
(**Thibaut Kleiner**, Commission Européenne, DG Comp)

14.45-15.30 Nouvelle politique: questions pratiques et réaction sur les plans de la Commission
(**Conor Quigley QC**, Royaume Uni, Brick Court Chambers)

15.30-15.45 Questions & Réponses

15.45-16.15 Pause – café

16.15-17.00 Aide aux juges nationaux? Questions sur l'exécution des règles d'aides d'Etats dans des Etats-Membres
(**Pieter Kuypers**, Pays-Bas, AKD Prinsen van Wijmen)

17.00-17.45 Questions sur la coopération public-privé: exemples pratiques
(**Jonathan Davey**, Royaume Uni, Addleshaw Goddard)

Fin du séminaire

20.30 Le dîner aura lieu à la *sidrería* hors de Bilbao, où un repas traditionnel sera servi accompagné de *sidra*, que vous servirez vous-même directement du tonneau.

Samedi | 4 mars 2006

09.30-10.00 Introduction aux ateliers (études de cas)

10.00-11.30 Ateliers parallèles présidés par les orateurs du séminaire

11.30-12.00 Feed-back suite aux ateliers et fin

14.00 Déjeuner au musée Guggenheim, suivi par une visite guidée.

Dîner: facultatif

Administration

Seminar Venue

Ilustre Colegio de Abogados del Señorío de Vizcaya,
Rampas de Uribitarte, 3
Bilbao
Ph.: 00 34 94 4356200
Fax: 00 34 94 4356201
administracion@icasv-bilbao.com
www.icasv-bilbao.com

Language - Number of Participants - Cancellation

The Seminar will be held in English and in French without simultaneous translation. The number of participants is limited. Registration is made on a first-come first-served basis. The organizers reserve the right to cancel or modify the conference. In case of cancellation by a participant, no money can be refunded. A participant who cannot attend may send a substitute participant. **Payment** by credit card or by bank transfer in EUR (no cheques) without costs to the payee to account No:

IBAN LU25 0030-1029-7491-0000 – BIC BGLLLULL
Banque Fortis Luxembourg - Agence Royale Monterey, 27, avenue
Monterey, L-2951 Luxembourg
Ref: AIJA BILBAO

Registration Fees

	≤ 10.02.2006	>10.02.2006
Speaker	375 EUR	375 EUR
AIJA and Bilbao bar members < 35	375 EUR	495 EUR
AIJA and Bilbao bar members > 35	425 EUR	495 EUR
Non AIJA Member	495 EUR	570 EUR
Accompanying person	120 EUR	120 EUR

The registration fee includes attendance at the scientific program, documentation, coffee breaks, lunch on Friday and Saturday, dinner on Friday and the tour of the Guggenheim museum. The registration fee for the accompanying person includes the lunches, cocktails and the Friday dinner. Registration will only be effective after payment.

Accommodation is not included in the registration fee. A limited number of rooms have been reserved at special rates. Participants should make their reservations directly with the hotel mentioning "AIJA BILBAO".

Hotel Abando Colón de Larreategi, 948001 BILBAO
Att: Marian Quintanilla, Dpto. de Reservas Hotel Abando
Ph.: 00 49 94 4236200
Fax: 00 34 94 4245525-26
abando@aranzazu-hoteles.com
http://www.hotelabando.com/
Nightly room rate (single or double): 70 Eur + VAT (7%)
Breakfast: 11 Euro per person + VAT (7%)

Dress Code: smart casual

Lieu de la conférence

Ilustre Colegio de Abogados del Señorío de Vizcaya,
Rampas de Uribitarte, 3
Bilbao
Tél: 00 34 94 4356200
Fax: 00 34 94 4356201
administracion@icasv-bilbao.com
www.icasv-bilbao.com

Langue - Enregistrement – Annulation

Le séminaire aura lieu en anglais et en français sans traduction simultanée. Le nombre de participants est limité. L'inscription se fera dans l'ordre chronologique. Les organisateurs se réservent le droit d'annuler la réunion. En cas d'annulation par le participant, aucun montant ne pourra être remboursé. Tout participant empêché pourra se faire remplacer.

Paiement par carte de crédit ou transfert bancaire (pas de chèque) en EUR sans frais pour le bénéficiaire au n° de compte :

IBAN LU25 0030-1029-7491-0000 – BIC BGLLLULL
Banque Fortis Luxembourg - Agence Royale Monterey, 27, avenue
Monterey, L-2951 Luxembourg
Ref: AIJA BILBAO

Frais d'inscription

	≤ 10.02.2006	>10.02.2006
Orateur	375 EUR	375 EUR
AIJA et membre du barreau de Bilbao < 35	375 EUR	495 EUR
AIJA et membre du barreau de Bilbao > 35	425 EUR	495 EUR
Non membre AIJA	495 EUR	570 EUR
Accompagnant	120 EUR	120 EUR

Les frais d'inscription comprennent la participation au séminaire, la documentation, les pauses café, les déjeuners du vendredi et samedi, le dîner du vendredi et la visite guidée du musée Guggenheim. Les frais d'inscription des accompagnants comprennent les déjeuners et le dîner de vendredi. L'inscription ne sera enregistrée qu'après paiement.

Le prix de l'Hôtel n'est pas inclus dans les frais d'inscription. Un nombre limité de chambres a été réservé à un tarif avantageux. Les participants intéressés sont priés de se mettre directement en contact avec l'hôtel en mentionnant la référence « AIJA BILBAO »

Hotel Abando Colón de Larreategi, 948001 BILBAO
Att: Marian Quintanilla, Dpto. de Reservas Hotel Abando
Tél: 00 49 94 4236200
Fax: 00 34 94 4245525-26
abando@aranzazu-hoteles.com
http://www.hotelabando.com/
Prix de la chambre (simple ou double): 70 Eur + TVA (7%)
Petit déjeuner: 11 Euro par personne + TVA (7%)

Tenue: tenue décontractée



REGISTRATION FORM – BULLETIN D'INSCRIPTION

Bilbao seminar 2-4.03.2006

To be returned to/A retourner à : **before/avant le 10.02.2006**

AIJA - avenue Louis Lepoutre 59/20 - BE-1050 Bruxelles - Fax :(32-2) 347 55 22

or register online at www.aija.org - enregistrez-vous en ligne sur www.aija.org



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS

Name – Nom

Address – Adresse

Tel. / Tél. Fax:

E-mail:

Date of birth – Date de naissance

Accompanying persons – Accompagnants

First AIJA Event? – Premier événement AIJA ?: Yes – Oui No – Non

Registration Fees – Frais d'inscription

	< 10.02.2006	> 10.02.2006	
<input type="checkbox"/> Speaker - Orateur	EUR 375	EUR 375
<input type="checkbox"/> AIJA and Bilbao bar members < 35 AIJA et membre du barreau de Bilbao < 35	EUR 375	EUR 495
<input type="checkbox"/> AIJA and Bilbao bar members > 35 AIJA et membre du barreau de Bilbao > 35	EUR 425	EUR 495
<input type="checkbox"/> Non AIJA Member - Non membre AIJA	EUR 495	EUR 570
<input type="checkbox"/> Accompanying person - Accompagnant	EUR 120	EUR 120
Donation to / à SOS Avocats-Lawyers Emergency Defense Committee		
	TOTAL	EUR

I attach proof of payment by bank transfer at no charges for the payee at the account

Je joins une copie de l'ordre de transfert (sans frais pour le bénéficiaire) au compte

IBAN LU25 0030-1029-7491-0000 – BIC BGLULL

Banque Fortis Luxembourg, Agence Royale Monterey, 27 av. Monterey,

L-2951 Luxembourg

Ref: AIJA BILBAO

PAYMENT VISA / MASTERCARD

I authorise AIJA to debit my credit card (Visa/Mastercard) of the amount

of EUR (+20 EUR for bank costs per registration)

J'autorise l'AIJA à débiter ma carte de crédit (Visa/Mastercard)

de EUR (+20 EUR frais bancaires / par inscription)

Credit card Number:

Exp. Date:

Security Code:

(3 last digits, printed at the back of your credit card under the signature panel - les 3 derniers chiffres qui sont imprimés au verso du support de la carte de crédit dans le panel de signature)

Hotel reservations must be made directly with the hotel / Les réservations doivent être effectuées directement auprès de l'hôtel.

Date

Signature



ORGANISING COMMITTEE - COMITÉ D'ORGANISATION

DAVEY Jonathan W.

Addleshaw Goddard
100 Barbirolli Square
GB- Manchester M2 3AB
Tel 44-161-934.6349
Fax 44-161-934.6060
E-mail jonathan.davey@addleshawgoddard.com

CAIRA Rocco

BARTELL Abogados
C/ Elcano 5 - 1e dcha
E-48011 Bilbao
Tel 34-94-423.7401
Fax 34-94-424.9032
E-mail rcaira@bartellabogados.com

PARRET Laura

Simmons & Simmons
Avenue Louise 149/16
B-1170 Bruxelles
Tel 32-2-542.09.60
Fax 32-2-542.09.61
E-mail laura.parret@simmons-simmons.com

The International Association of Young Lawyers is a non-political organization whose objective is to promote mutual cooperation and understanding among young lawyers from all over the world.

In addition to its annual Congress, AIJA organizes Courses and Seminars on various topics of current interest to professionals in the field, allowing active debate among participants and experts.

Given AIJA's goals, its Courses and Seminars are not limited solely to academic study. They also include meals and social gatherings which give attendees from around the world the opportunity to exchange experiences, to become better acquainted and to engage in further discussions of the seminar and course topics.

Courses and Seminars are open to members and non-members alike.

Bilbao

[Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law]

AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.

